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Á szentesi Árpád Tsz 
elismerése 

' Vizenhét év alatt tizenne- vetkezet eredményeit. Az 
frgedszerre nyerte el a szen- egy tagra jutó termelési ér-
tesi Árpád Termelőszövet- ték 44:3 ezer 900 forint. Az 
kezet a Mezőgazdasági és átlagbér az elmúlt évben 
Élelmezésügyi Minisztérium, 5184 forint volt. A 4400 hek-
valamint a Termelőszövet- tár összterülethez 878 millió 
kezetek Országos Tanácsa forint közös vagyon kony-
ulta! adományozott Kiváló velhető el, melyből az elmúlt 
Szövetkezet címet. Az elmúlt évi, a Kiváló Szövetkezet 
évi termelési érték mégha- kitüntetést megalapozó 51 
ladja a 342 millió forintot, millió forint mérleg szerinti 
B mérleg szerinti nyereség nyereség járul. 
Pl millió forint! Ezután Molnár Lajos hoz-

Tegnap Szentesen, a ter- zászólásában méltatta a gaz-
tnelőszövetkezet központi daság érdemeit, s elmon-
irodájában rendezték meg dotta, hogy a szentesi Árpád 
azt az ünnepséget, amelyen zöldségtermelő szövetkezet a 
Szabó László tsz-elnoknek m e g y e egyik legstabilabban. 
Molnár Lajos, a Csongrád legeredményesebben gazdái-
megyei TESZOV elnöke át- kodó mezőgazdasági nagy-
Bdta a magas kitüntetést, üzeme. 
Az eseményen jelen volt: A z ünnepségen a kiemel-
Mag Pál országgyűlési kép- kedő munkát végző tagok-
viselő, Huff Mxklos. a Szen- nak 57 ezer forint jutalmat 
tes városi pártbizottság osztottak ki. Kiváló Terme-
munkatársa, Csorba György, Jőszövetkezeti Munkáért mi-
a Szentes városi tanács el- niszteri kitüntetést kapott: 
röke és Gyuris Szilveszter, Gágyor János kőműves, Ko-
a Csongrád megyei tanács zák iTTtrs gépkócsivezető, 
mezőgazdasági és élelmezés- Bakó László kertészmérnök 
ügyi _ osztályának helyettes és Bacsa Jánosné baromfi-
Vezetője. gondozó. Kiváló Szövetkezeti 

Lantos Gergely, a terme- Munkáért TOT-kitüntetést 
!6szövetkezet pártt i tkára kö- Váradi Ferenc fogatos ka-
szöntötte az egybegyűlteket, pott. Az ünnepség záróese-
majd átadta a szót Szabó ményeként öt tsz-tag 25 
Lászlónak, a tsz elnökének, éves lelkiismeretes munká-
aki elemezte a termelőszö-. jáért jutalmat kapott. 

Kiváló 
üzemigazgatóság 

a DÉLÉP-nél 
A DÉLÉP társadalmi és 

gazdasági vezetése az elmúlt 
évben elért termelési ered-
mények alapján Kiváló Üzem 
címmel jutalmazta a szak-
szerelőipari üzemigazgatóság 
kollektíváját. Az erről szóló 
oklevelet tegnap délután ün-
nepélyes termelési tanácsko-
záson adta át Szolcsányi Gá-
bor üzemvezetőnek Sípos 
Mihály vezérigazgató és 
Godó László, a vállalati 
szakszervezeti tanács tit-
kára. 

Tanácskozás 
Az elhasznált akkumulá-

torokban levő ólom újra-
hasznosításával évente 3 
millió dollárt lehetne meg-
takarítani. Az ólomhulla-
dékok jelenleginél nagyobb 
arányú begyűjtése, feldolgo-
zása — hangsúlyozták a 
Szervezési és Vezetési Tudo-
mányos Társaság pénteken 
megtartott tanácskozásán az 
OKISZ székházában. 

A Szakszervezetek Országos 
Tanácsának ülése 

Decemberre összehívták a szakszervezetek 
XXIV. kongresszusát 

A 
pos 

Szakszervezetek Orszá• a XII. pártkongresszus hatá- zet tiszteletbeli elnökévé vá-
Tanácsa pénteken ülést rozatainak szellemében meg- lasztotta. 

tartott, amelyen Hoós János, szabja a további feladatokat, A SZOT elnöksége Sepré 
az MSZMP Központi Bízott- tovább erősítve a szakszer- nyi Sándort — több évtize-
Bágának osztályvezetője is vezetek társadalmi szerepét, des munkájának elismerésé-
részt v e t t Jakab Sándor, a SZOT fő- ül — a Szakszervezeti Mun-

Trethon Ferenc munkaügyi titkárhelyettese, a szakszerve- káért kitüntetés arany foko-
miniszter a munkaerő gaz- zeti választások eddigi ta- zatával tüntette ki. 
dálkodás helyzetét elemezve pasztalatait áttekintve el- A HVDSZ központi ve-
elmondta: Sok jel muta t ar- mondta, hogy a szakszerve- zetősége Fabók Zoltánt, 
ra, hogy a vállalatoknál még zetek ú j szervezeti rendszere, a szakszervezet főtit-
mindig nagy munkaerő- a bizalmi testületek, létreho- kárát — érdemeinek el-
tartalékok vannak, s kívána- zása nagyobb akadályok nél- ismerésével — a köz-
tos, hogy a nélkülözhető kül történik. Nagy érdeklő- ponti vezetőségi és elnökségi 
munkaerő olyan fontos terű- dés és aktivitás kísérte a bi- tagságának meghagyásával 
letekre kerüljön át, ahol va- zalmiak beszámoltatását 6s felmentette főtitkári tiszteé-
lóban létszámhiánnyal küz- megválasztását. géből ós a szakszervezet el 
denek. A munkaerőforrás bő- A tanácsülés végül szemé- nőkévé választotta, 
vülésével nem számolha- lyi kérdésekben döntött. A Népköztársaság Elnöki 
tünk. ^ Juhász Ottót és Vas J& Tanácsa Fabók Zoltánt több 

Fontos feladat tehát a nél- nost, a SZOT titkárait — ér- évtizedes eredményes mun-
külözhető, illetve célszerűen demeik elismerésével. SZOT- ká ja elismeréséül — nyugál-
nem foglalkoztatható lét- és SZOT-elnökségi tagságuk iományba vonulása alkalmá-
szám átcsoportosításának, il- meghagyásával — más ion- ból — a Szocialista Ma-
letve átcsoportosulásának tos megbízatásuk miatt fel- gyarországért érdemrenddel 
elősegítése, amelyen az át-, mentette t i tkári tisztségükből, tüntette ki. A kitüntetést Gál 
illetve továbbképző intézmé- Fabók Zoltánt, a HVDSZ fő- László adta át. 
nyeknek is nagy a szerepül:, titkárát, Simon Antalt, a A központi vezetőség 
Az igazgatási, irányítási fel- Bányaipari Dolgozóik Szak- Juhász Ottót behívta a tes-
adatokat ellátó szerveknél is szervezetének főtitkárát és tület soraiba és megválasz-
szükséges a létszámgazdálko- Vass Imrét, a Művészeti totta az elnökség, a titkárság 
dás javítása. Szakszervezetek Szövetségé- tagjává és a szakszerevezet 

A miniszter rámutatott : a nek főtitkárát, akik nyugdíj- főtitkárává. (MTI) 
kormányzat a gazdasági ész- ba vonulnak — érdemeik elis-
szerűség és a hatékonyság merésével — felmentette 
követelményét az érdekeltség SZOT-elnökségi tagságukból; 
megteremtésével kívánja ér- Kovács Lászlót, a Bánya-
vényesíteni, m a j d a vállalati ipari Dolgozók Szakszerveze-
szervezés és a vezetés kor- tének ú j főtitkárát behívta a 
szerűsítésének jelentőségéről, SZOT tagjainak sorába és 
s a teljesítményhez igazodó megválasztotta a. SZOT el-
bérezés nagy fontosságáról nökségének tagjává; Simó 
gzólt. Tibort, a Művészeti Szak-

A miniszter tájékoztatója- szervezetek Szövetségének ú;i 
hoz Gál Lászlód a SZOT fő- főtitkárát, a SZOT tagjái 
titkárhelyettese mondott kor- megválasztotta a SZOT el-
referátumot. A témához av i - nökségének tagjává, 
tában is soka n hozzászóltak. A KPVDSZ központi veze-

A tanácsülés a párt XII. tősége ülést tartott, amelyen 
kongresszusának tapasztala- részt vett és felszólalt Gás-
taival is foglalkozott, pár Sándor, a SZOT főitká-
megállapítva, hogy a kong- ra is. A központi vezetőseg 
resszus tovább erősítette a Vas Jánost behívta soraiba, 
párt politikája iránti bizal- és megválasztotta az elnök-
mat. A magyar szakszerve- ség, a titkárság tagjának és 
zeti mozgalom — mint a ha- a szakszervezet főtitkára-
talom részese — minden ere- nak; Kiss Tibort, a KPVDSZ 
jével segíti a XII. kongresz- megbízott főtitkárát fótit kár-
szus határozatának megváló- helyettesévé választotta, 
u tasá t A HVDSZ közponi vezeto-

A Szakszervezetek Orszá- sége ugyancsak ülést tartott, 
gos Tanácsa 1980 december amelyen felszólalt Gal László, 
első felére összehívta a Ma- a SZOT főtitkárhelyettese. 
ouar Szakszervezetek XXIV. A központi vezetőseg Sepre-
kongresszusát. amely az elő- nyi Sándort felmentette el-
ző kongresszus határozatai- nöki tisztsége es elnoksegi 
oak végrehajtását értékeli, s tagsága alól és a szaksaerve-

Mérsékeltebb 
gazdasági fejlődés 

Jelentés az első negyedévről 
Milyen volt a gazdasági 

fejlődés Csongrád megyében 
az első negyedévben — er-
ről tett közzé összefoglalót 
a KSH megyei igazgatósága. 
Amint arra előzetesen is 
számítottak, kissé lassult a 

bevételei reálértékben, a fo-
gyasztói árszínvonal erőtel-

1,2 százalékkal több az elő-
ző évinél. A felépítendő la-

fejlődés üteme a gazdasági munkabér-növekedés hatá-
életben. Az év első negye- sára a mezőgazdasági jelle. 

jes növekedése következte- kások több mint fele ta-
ben nem haladták meg az nácsi. 34 százaléka OTP-be-
elmúlt év első negyedévé- ruházású. Az első negyed-
nek szintjét. A bérből élők évben 572 lakást már á tad-
jövedelme a 4 

dében — az országos ten-
denciával egyezően — kör-
nyezetünkben is erőteljesen 
csökkentek a beruházások. 
A megyei pénzintézetek á l -
tal finanszírozott körben 
folyóáron számítva mintegy 
harmadával kevesebbet for-

gű bevételeknél lassúbb 
ütemben 
iparban 
havi átlagkeresete 3695 fo-
rint volt, 2,4 százalékkal 
több, mint a múlt eszten-
dő első negyedében. 

A gazdálkodás külső és 
dítottak beruházásokra, mint belső feltételeiben bekövet-
egy évvel korábban. A vál-
lalati beruházások körülbe-
lül 50, az államiak mintegy 
30. a szövetkezetiek pedig 5 
százalékkal csökkentek. A 

százalékos tak, ami szép teljesítmény, 
hiszen 8 százalékkal több, 
mint az elmúlt év hasonló 
időszakában volt. Az anyag-

emelkedett. Az ellátás területén a korábbi-
foglalkoztatottak akhoz képest lényeges javu-

lás nem tapasztalható, je-
lenleg is gyakran okoz gon-
dot az előregyártott vasbe-
ton termékek hiánya. de 
nem jobb az ellátás a tégla-
ipari termékekből, fenyőfő. 

üvegipari cik-
mozaikla pókból 

kezett változások hatására részárukból, 
az ipari termelés az év első kékből és 
negyedében mérséklődött és sem. Az anyagellátás terén 
1,2 százalékkal alatta ma- meglevő hiányosságok za-
radt az egy évvel korábbi- vár ják az építőipar termeié-

vállalati beruházások ilyen nak. A fejlődés visszaesése sének ütemességét, gazdái-
arányú mérséklődése össze- minden ágazatot érintett, de kodásuk tervszerűségét. 

nem egyforma mértékben. függ a szabályzók módosítá-
sával. Mivel kevés ú j beru- Az évekkel ezelőtt még di-

namikusan fejlődő nehéz-
ipar 2 százalékos termelés-

házást indítottak az év ele-
jén, a folyamatban levő be-
ruházások valószínűleg meg- növekedést ért el, az eddig 
gyorsulnak. A pénzügyi stagnáló könnyűiparban 5 
szakemberek által 
felmérés szerint a 
vállalatok és szövetkezetek 
ebben az esztendőben 3,4 
milliárd forint fejlesztési 
pénzeszközzel rendelkeznék. 

végzett százalékkal, a hullámzó ter -
megyei melésű élelmiszeriparban 

pedig 3 százalékkal csök-
kent a termelés. Ennek több 
oka van: például az eddig 
dinamikusan fejlődő, a me-

A foglalkoztatottak száma £ £ A^merógazdl tót í üze. 
is kevesebb, mint korábban. mek az idén nem számolna . 

nem növekedett. 
A megye vállalatai nagy 

A mezőgazdasági nagyüze-
mek idei célkitűzései jórészt 
megfelelnek a népgazdasági 
tervnek, egyes részletei 
azonban eltérnek attól. A 
szakemberek szerint az őszi 
vetések jól viselték el a té-
li. időszakot, csak minimális 
volt a kipusztulás. A tavaszi 
mezőgazdasági munkákat 
azonban a kedvezőtlen idő-
járás nagymértékben hátrál-

Az idei év első negyedében 
— a megfigyelt ágazatokban 
— 145 ezer 300 embert fog-
lalkoztattak, 1,6 százalékkal mennyiségű terméket adnak 
kevesebbet, mint a tavalyi el külföldön. Az ipar ex-

nagy beruházásokkal. sőt 
akadnak olyan gazdaságok, 
ahol a legszükségesebb gé-
pekre sem jut elég pénz. 

R . . . . . . .. „ Az állatállomáuv száma 
év első negyedében. Legna- vortja hosszú ido ota először m á r C i u s végén nagyjából 

' " " az év első negyedében 
ugyancsak mérséklődött, el-
sősorban szocialista piacon. 
A tőkés piaci kiszállítás eb-
ben az időszakban is dina-

gyobb métrékben az építő-
iparban és a mezőgazdasági 

termelőszövetkezetekben 
csökkent a dolgozók száma. 
Amíg a fizikai dolgozók szá-
ma ebben az időszakban 2,2 mikusan emelkedett, s csak-
százalékkal mérséklődött, 

megfelelt a tavalyinak. 
Szarvasmarhából 5 százalék-
kal kevesebbet (90 ezer 400 
darabot) tartottak, mint egy 
évvel korábban. Az állami 
gazdaságokban ugyan több 

addig a nem fizikaiaké nő- m e S az egy évvel korábbit. 
A megyei székhelyű épí-vekedett. Legtöbben, közel 

77 ezren az iparban dolgoz-
nak. A mezőgazdasági ter-
melőszövetkezetekben fog- építési-szerelési munka tel-
lalkoztatott dolgozók száma jesítését tervezi, ami lénye-
valamivel több mint 28 ezer, gében megegyezik az elmúlt 
a' kereskedelemben pedig 17 évivel. Az állami építőipar 
ezren találnak munkaalkal- az idei esztendőre 3022 Iá-
mat. A megye lakosainak kás átadását vállalta, ami 

nem egyharmadával haladta szarvasmarhát nevelnek, 
mint tavaly, de a termelő-
szövetkezetekben keveseb-

tőipar az idei évre 4 mii- bet. a kistermelőknél pedig 
liárd forint értékű sa já t jóval kevesebbet. A sertés-

állomány 2 százalékkal több, 
mint egy évvel korábban, a 
tavaszi összeírás időpontjá-
ban 627 ezer 600 darab ser-
tést számláltak, ami re -
kordnak számít. 

Olcsóbb lesz a saláta 
A kereskedelem felvásárolja a szerződött mennyiséget 

A termelésre kedvezőtlen huzamosabb ideig áruellátási portálására jelenleg nincs le-
kemény hideg, majd a rap- zavart, valamint viszonylag hetőség, a belföldi piac e 
szodikus tavaszi időjárás és magasabb fogyasztói árakat napokban valóban csak rész-
it napfény hiánya késlelteti a eredményezett a kereskede- ben tudja átvenni a megter-
zöldségfélék megjelenését a lemben. Hónapos retekből melt salátát. A kereskedelem 
piacon, illetve mindez ter- például a tervezett mennyi- azonban két-három hét alatt 
méskieséseket is okozott. A ség 50 százalékát sikerült át tudja venni a termelők-
termékek későbbi megjelené- időben felvásárolni, ú j kara- tői azt a mennyiséget, amire 
se kihat az exportpiacra azon lábéból két és fél millió da- szerződést kötött, 
túlmenően is, hogy károsí- rab volt a tervezett mennyi-
lotta a növénykultúrákat és ség, amit várhatóan 2,2 mil- A ZÖLDÉRT-vállalat má-

jus 11-től napi 150 ezer fe j 
salátát vesz át a termelőktől, 
ami számukra az értékesítést 
jelenti. Ez az átvételi meny-
nyiség azonban a mostani 
„salátadömping" idején még 
mindig szűkösnek látszik, bi-

, . , , , zonyos feszültségeket teremt tos _ tultermeles okoz gondot termelök és felvásárlók kö_ 

lióra sikerül teljesíteni. A 
szabadföldi karalábé mintegy 
15 napos késésére kell szá-
mítani a kedvezőtlen időjá-
rás miatt. Amíg több zöld-
ségféléből a terméskiesés, 
salátából ugyanakkor jelen 

jelenleg. 
A Szegedi ÁFÉSZ 2 millió 

900 ezer fe j saláta felvásár-
lására kötött szerződést 
ermelőkkel. Elsősorban 

zött. 
A kiskereskedelem ezekben 

a a napokban megyeszerte a 
a fogyasztókat vásárlásra ösz-

kedvező áttelelési feltételek tönzö árakat alkalmaz: 1 fo-
miatt ezen felül még továb- rint körüli áron jelenik meg 
bi egymillió fej saláta jelent- már ma is a saláta szinte va-
kezik majd a megye piacain. 
Eddig 1,3 millió darab került 

lamennyi üzletben. Elsősor-
ban a Szegedi ÉLIKER Vál-

a „salátavásárra", valameny-
nyi bolt naponta többször 

Somogyi Károlyné felvétele7 

Aki gyakran jár Újszegeden, a Tárogató utca környékén 
napról napra figyelemmel kísérheti, miként bontakozik ki 
egyre 
tási 
a CSOMIÉP dolgozói, festők, burkolók, asztalosok serény 
kednek már odabenn, de bőven akad még tennivaló a hom-
lokzaton és az épület környékén az év végi átadásig. Ké-

pünkön: a lépcsőház és a kollégiumi szárny látható 

felvásárlásra, a ZÖLDÉRT- lalat üzletei rendezkednek be 
nél jelenleg is 200 ezer fej 
sajáta a hűtőtárolókban van. 
Mivel az ország másik há- kap friss árut. Ezekben 
rom nagy salátatermelő kör- napokban hasonló módszert 
zetében — Bács, Baranya és kellene alkalmazni a többi 
Pest megyékben — most, 
vártnál későbbi 
valamivel, de 

zöldségféléket is árusító kis-
időpontban kereskedelmi vállalatnak, 11-
ugyanilyen letve az egész kereskedelmi 

I nagy készletek halmozódtak hálózatnak. Ugyanis csak a 
,el, nagyobb értékesítési ne- megfelelően alacsony fo-

ryre teljesebb valóságában a megyei tanács épülő okta- | kézségek is jelentkeznek. Ezt gyasztói árakkal érhető el, 
si központja. Jelenleg a belső szakipari munkákat végzik iátják a termelők is. Közű- hogy a vártnál jóval na-
r a r w T r f v ,mi„„„,i f„.i„L hurkolok ncvialosok serénv- lük sokan még kifeiletlen avobb mennviséaű saláta az lük sokan még kifejletlen 

árujuktól is igyekeznek meg-
gyobb mennyiségű saláta az 
asztalokra kerüljön, s na 

szabadulni, mindenképpen menjen veszendőbe kint. a 
vevőt találni. A saláta ex- földeken. 


